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PROTOKÓŁ  
 

 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim odbytego dnia 19 marca 2025 r. w Urzędzie Miejskim                 
w Kamieniu Krajeńskim. 
 
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 800, a zakończono o godz. 955  
 

 

 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego                    

i Ochrony Przeciwpożarowej w składzie: 
1) Kuszaj Rafał – Przewodniczący Komisji, 
2) Dobek Jarosław, 

3) Kołacki Marek, 
4) Warylak Kazimierz. 

 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1) Marciniak Natalia - Burmistrz 
2) Husarek Marta – Zastępca Burmistrza 
3) Gustyn Piotr – Skarbnik 

4) Chodera Katarzyna – Kierownik Referatu RGIiGK 
5) Błoch Beata – Dyrektor MGOPS 
6) Miotk Joanna – Dyrektor MGZUO 

 

 

 Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Pan Rafał Kuszaj. Następnie 

przedstawił porządek posiedzenia.   
 

 

Porządek posiedzenia 
 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

1. Przyjęcie sprawozdania z działalności Miejsko - Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Kamieniu Krajeńskim za rok 

2024 oraz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na 2025 rok. 
2. Ustanowienie programu osłonowego pn. „Korpus Wsparcia            

Seniorów” na rok 2025.  

3. Ustalenie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla                            
niepublicznych przedszkoli prowadzonych przez osoby fizyczne 
lub prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego na                

terenie Gminy Kamień Krajeński oraz trybu przeprowadzania 
kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania. 

4. Zmiany w WPF.  
5. Zmiany w budżecie na rok 2025.  
6. Zmiana uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.  

7. Zmiana uchwały w sprawie opłaty targowej.  
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8. Zmiana uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku 

rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości,                    
określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso.   

9. Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu                                
zagospodarowania przestrzennego dla terenu w północnej                
części obrębu ewidencyjnego Dąbrówka, gmina Kamień                       

Krajeński.    
10. Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz                             

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kamień 

Krajeński w 2025 roku.  
11. Określenie sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na              

terenie gminy Kamień Krajeński w roku 2025.  
12. Rozpatrzenie petycji.  
13. Rozpatrzenie wniosku. 

14. Pozostałe projekty uchwał: 
- Zmiana uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Sępoleńskiemu. 
 

II. Inne sprawy organizacyjne. 
 

   III.    Zapytania i wolne wnioski.      

 
Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia. 

 
Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
 

Ad.I.1. Przyjęcie sprawozdania z działalności Miejsko - Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Kamieniu Krajeńskim za rok 2024 oraz 
potrzeb w zakresie pomocy społecznej na 2025 rok. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Dyrektor 

Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Beata Błoch. 
Poinformowała, że zgodnie z art. 110 ust. 9 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. 
o pomocy społecznej, kierownik ośrodka pomocy społecznej składa radzie 

gminy coroczne sprawozdanie z działalności ośrodka oraz przedstawia 
potrzeby w zakresie pomocy społecznej. 

 
 Radny Pan Jarosław Dobek zapytał czy potrzeby z roku na rok rosną. 
 

Dyrektor MGOPS Pani Beata Błoch odpowiedziała, że tak. Z roku na 
rok zauważalna jest coraz większa ilość osób objętych usługami 
opiekuńczymi.  

 
Radny Pan Jarosław Dobek zapytał czy Pani Dyrektor dysponuje 

wystarczającą kadrą do wykonywania wszystkich zadań czy może potrzebne 
jest zwiększenie kadry.  

 

Dyrektor MGOPS Pani Beata Błoch odpowiedziała, że zwiększa 
zatrudnienie, aby nie pozostawić nikogo w potrzebie.  

 

Radny Pan Kazimierz Warylak zapytał o rodzinny dom pomocy.  
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Dyrektor MGOPS Pani Beata Błoch odpowiedziała, że jest to ogromne 

marzenie, aby coś takiego powstało. Musi być budynek odpowiadający 
wszystkim kryteriom i ktoś kto ten rodzinny dom pomocy poprowadzi. 

Podkreśliła, że można na coś takiego pozyskać środki. Programy na rodzinne 
domy pomocy są każdego roku. W czasie są to na pewno dużo mniejsze 
środki niż za pobyt w DPS.    

 
Radny Pan Jarosław Dobek zapytał ile w tej chwili kosztuje pobyt                

w DPS w Kamieniu Krajeńskim.  

 
Dyrektor MGOPS Pani Beata Błoch odpowiedziała, że w tym roku już 

6.956 zł.  
 
Radny Pan Kazimierz Warylak podkreślił, że warto pomyśleć o tym 

rodzinnym domu pomocy.  
 

Radny Pan Jarosław Dobek stwierdził, że bardzo dobre miejsce jest               
w Dąbrowie, ale budynek jest problematyczny i wymaga dużych nakładów 
finansowych.  

 
Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 4 głosami za.      
 
Ad.I.2. Ustanowienie programu osłonowego pn. „Korpus Wsparcia                

Seniorów” na rok 2025.  
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Dyrektor 

Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Beata Błoch. 
Poinformowała, że Program „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 ma na 

celu wsparcie finansowe gmin w realizacji usług opiekuńczych poprzez 
dostęp do tzw. „opieki na odległość” mającej na celu poprawę bezpieczeństwa 
oraz możliwość samodzielnego funkcjonowania w miejscu zamieszkania osób 

starszych. Adresatami Programu będą seniorzy z gminy Kamień Krajeński, 
po 60 roku życia.  

W ramach Programu gmina będzie korzystała z Modułu II – 

świadczenie usług przez tzw. „opiekę na odległość” poprzez zakup „opasek 
bezpieczeństwa”.  

Zgodnie z zapisami Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 
2025, gminy przystępują do tego programu poprzez podjęcie przez Radę 
Miejską uchwały o przyjęciu programu osłonowego na podstawie art. 17 ust. 

2 pkt 4 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. 
 
Radny Pan Jarosław Dobek zapytał ile to będzie kosztowało. 

 
Dyrektor MGOPS Pani Beata Błoch odpowiedziała, że zapotrzebowanie 

jest na 24.530 zł rocznie, dokładnie na 30 osób.    
 
Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj zapytał czy opaski takie 

otrzymają tylko osoby samotnie gospodarujące.  
 

Dyrektor MGOPS Pani Beata Błoch odpowiedziała, że tak.  
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Radny Pan Jarosław Dobek zapytał czy firma jest na tyle duża, że jest 

w stanie objąć jednoczesną opieką kilka osób. 
 

Dyrektor MGOPS Pani Beata Błoch odpowiedziała, że tak.  
 
Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj zapytał czy te 30 opasek 

wystarczy czy jest to tylko na początek.  
 
Dyrektor MGOPS Pani Beata Błoch odpowiedziała, że jest to na 

początek.  
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
jednogłośnie 4 głosami za.      

 

Ad.I.3. Ustalenie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla                                  
niepublicznych przedszkoli prowadzonych przez osoby fizyczne lub 

prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego na terenie Gminy 
Kamień Krajeński oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 
ich pobierania i wykorzystania. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Dyrektor 

Miejsko – Gminnego Zespołu Usług Oświatowych Pani Joanna Miotk. 

Poinformowała, że w związku ze zmianami w prawie i wejściem w życie 
ustawy z dnia 1 października 2024 r. o dochodach jednostek samorządu 

terytorialnego, zmieniły się zasady finansowania zadań oświatowych 
samorządów. Dotychczasową subwencję oświatową zastąpiono potrzebami 
oświatowymi oraz zmieniono zasady naliczania tych środków finansowych. 

Wysokość kwoty potrzeb oświatowych uzależniono nie tylko od rodzaju 
niepełnosprawności dzieci, ale także od liczby godzin zajęć z dziećmi                     

z niepełnosprawnościami. Nowy sposób naliczania środków finansowych 
warunkuje zasady naliczania i wysokość dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli. Dlatego też konieczne jest podjęcie nowej uchwały w sprawie 

ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli prowadzonych przez osoby fizyczne lub prawne inne niż 
jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. Uchwała realizuje upoważnienie 
ustawowe zawarte w art. 38 ust. 1 ustawy o finansowaniu zadań 

oświatowych. 
 
Brak dyskusji.  

 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                

4 głosami za.      

 
Ad.I.4. Zmiany w WPF. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 

Piotr Gustyn. Przedstawił, co następuje: 

W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe 
zgodnie z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
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Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 

2025. 
Planowane na rok 2025 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej wynoszą: 
- dochody ogółem – 58.256.570,80 zł, 
- wydatki ogółem – 60.925.237,91 zł, 

W uchwale tej nastąpiło zwiększenie deficytu o kwotę 150.000,00 zł                
i wynosi 2.668.667,11 zł. 

Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób: 

- kredytami w kwocie 1.150.000,00 zł, 
- przychodami jednostek samorządu terytorialnego                                         

z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunkach budżetu, 
wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 
związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi               

w odrębnych ustawach, - w kwocie 1.253.198,71 zł, w tym: 
- z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych kwota 1.000.000,00 zł. 

- środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid 19 otrzymane w 2022r.               
w ramach konkursu "Rosnąca odporność" kwota 241.849,51 zł, 

- środki KPO otrzymane na zadanie "Utworzenie miejsc opieki dla 

dzieci do lat 3 - budowa żłobka w Kamieniu Krajeńskim" kwota 11.349,20 zł. 
- Przychody jst z wynikających z rozliczenia środków określonych                 

w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub 

zadania finansowanego z udziałem tych środków. Dotyczy to następujących 
środków: 

- niewykorzystane środki z programu Fundusze Europejskie na Rozwój 
Cyfrowy 2021-2027 (FERC) dotyczy projektu "Zwiększenie 
cyberbezpieczeństwa Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim" kwota 

115.468,40 zł, 
- Nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 150.000,00 zł, (zwiększenie                  

o 150.000,00 zł.) 
 
Brak dyskusji.  

 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie               

4 głosami za.       
 
Ad.I.5. Zmiany w budżecie na rok 2025. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 

Piotr Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach                        

w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach. 
  

W przedmiotowym punkcie wywiązała się dyskusja na temat inwestycji 

dotyczącej budowy ścieżki pieszo – rowerowej na odcinku Dąbrówka – 
Sławęcin.   

 
Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj zapytał o przesunięcie 

środków na drogi i czy chodzi o ul. Parkową w Dąbrówce.  

 
Skarbnik Pan Piotr Gustyn odpowiedział, że tak.  
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Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj zapytał ile gmina ma 

zabezpieczonych pieniędzy na to zadanie.  
 

Skarbnik Pan Piotr Gustyn odpowiedział, że teraz będzie 300 tys. zł.  
 

Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj zapytał kiedy zostanie 

ogłoszony przetarg.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że w dniu 

jutrzejszym. 
 

Radny Pan Jarosław Dobek zapytał czy ul. Parkowa w Dąbrówce 
realizowana będzie ze środków Polskiego Ładu. 
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że nie. Realizowana 
będzie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Dofinansowanie 

wynosi 50%.   
 Następnie Pani Burmistrz nawiązała również do innych inwestycji 
drogowych m.in. w Nowej Wsi i w Kamieniu Krajeńskim (ul. Brzozowa).    

 
Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za.      
 
Ad.I.6. Zmiana uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.  

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 

Piotr Gustyn. Poinformował, że przedmiotową uchwałą wprowadzone zostały 

zmiany w uchwale Nr VIII/50/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 
z dnia 28 listopada 2024r. w sprawie opłaty od posiadania psów. 

Zmieniony został § 4.1 w brzmieniu: 
„§ 4. 1. Wpłaty opłaty można dokonywać bezpośrednio w kasie lub na 

konto Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim.”  

Po zmianie treść powyższego paragrafu otrzymuje brzmienie: 
„§ 4. 1. Wpłaty opłaty można dokonywać na konto Urzędu Miejskiego 

w Kamieniu Krajeńskim.”  

Zmiana treści powyższego paragrafu związana jest z zamknięciem kasy 
Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim. 

 
Brak dyskusji. 

   

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                 
4 głosami za.      
 

Ad.I.7. Zmiana uchwały w sprawie opłaty targowej.  
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 
Piotr Gustyn. Poinformował, że przedmiotową uchwałą wprowadzone zostały 
zmiany w uchwale Nr XXIII/139/2016 Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim z dnia 24 listopada 2016r. w sprawie opłaty targowej. 
Zmieniony został § 2 w brzmieniu: 
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„§ 2. Opłata targowa płatna jest do rąk inkasentów lub w kasie Urzędu 

Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim lub na konto Urzędu Miejskiego. 
Inkasentami opłaty na terenie wsi - są sołtysi, a na terenie miasta 

przewodniczący zarządu mieszkańców Kamienia Krajeńskiego.” 
Po zmianie treść powyższego paragrafu otrzymuje brzmienie: 

„§ 2. Opłata targowa płatna jest do rąk inkasentów lub na konto Urzędu 

Miejskiego. Inkasentami opłaty na terenie wsi - są sołtysi, a na terenie 
miasta przewodniczący zarządu mieszkańców Kamienia Krajeńskiego.” 

Zmiana treści powyższego paragrafu związana jest z zamknięciem kasy 

Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim. 
 

Brak dyskusji. 
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                
4 głosami za.      
 

Ad.I.8. Zmiana uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku 
rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości, określenia 
inkasentów i wynagrodzenia za inkaso.   

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 

Piotr Gustyn. Poinformował, że przedmiotową uchwałą wprowadzone zostały 

zmiany w uchwale Nr XXI/154/2012 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 
z dnia 29 listopada 2012r. w sprawie poboru w drodze inkasa podatku               

rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości, określenia 
inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 

Zmieniony został § 2 w brzmieniu: 

„§ 2.1. Na inkasentów wyżej wymienionych podatków określa się na terenie 
wsi sołtysów. 

2. Na terenie miasta podatnicy uiszczają podatek w kasie Urzędu Miejskiego 
w Kamieniu Krajeńskim lub na rachunek bankowy Gminy." 

Po zmianie treść powyższego paragrafu otrzymuje brzmienie: 

„§ 2. Na inkasentów wyżej wymienionych podatków określa się na terenie 
wsi sołtysów.” 

Zmieniony został również § 4 w brzmieniu: 

„§ 4. Ustala się wynagrodzenia za inkaso w wysokości 5% pobranych 
i wpłaconych terminowo w kasie Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim 

lub na rachunek bankowy Gminy." 
Po zmianie treść powyższego paragrafu otrzymuje brzmienie: 

„§ 4. Ustala się wynagrodzenia za inkaso w wysokości 5% pobranych 

i wpłaconych na rachunek bankowy Gminy podatków.”. 
Zmiana treści powyższych paragrafów związana jest z zamknięciem        

kasy Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim. 

  
Brak dyskusji. 

 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                

4 głosami za.   
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Ad.I.9. Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu w północnej części obrębu 

ewidencyjnego Dąbrówka, gmina Kamień Krajeński.    
  

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Kierownik 

Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera. Poinformowała, że o przystąpieniu 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu                      
i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2024 r. poz. 1130 z późn. zm.) 
rozstrzyga rada gminy w drodze uchwały. Uchwała Rady Miejskiej                           

w Kamieniu Krajeńskim w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu w północnej 
części obrębu ewidencyjnego Dąbrówka, gmina Kamień Krajeński, rozpocznie 

tryb formalno-prawny sporządzenia planu, stosownie do zapisów powołanej 
wcześniej ustawy.  

Podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzenia planu miejscowego, 
zgodnie z art. 14 ust. 5 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu                   
i zagospodarowaniu przestrzennym, zostało poprzedzone szeregiem analiz 

m.in. o charakterze funkcjonalnym, przestrzennym i terenowo-prawnym, 
które potwierdzają zasadność przystąpienia do sporządzenia w/w planu. 
 

Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj zastanawiał się czy 
właściciele gruntów mogą wyrazić sprzeciw wobec budowy wiatraków. Zdaje 

sobie sprawę, że wiatraki będą stały na terenie gminy Chojnice, ale będą 
oddziaływały na teren gminy Kamień Krajeński.  
 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odnosząc się do 
kwestii oddziaływania podkreśliła, że w przyszłości może to działać na 

korzyść właścicieli  gruntów. Z tego względu, że jest to III klasa nie będzie 
możliwości wybudowania żadnego budynku. Jeżeli są klasy IV to już w tej 
chwili działki te musiałyby być podzielone i wykonane warunki zabudowy. 

Miejscowy plan ogólny wskaże, że nie ma tam możliwości zabudowy.   
 

Radny Pan Marek Kołacki zwrócił uwagę, że są tam bardzo dobre 

ziemie więc na pewno nie będą przeznaczone pod zabudowę.     
 

Radny Pan Jarosław Dobek zapytał czy strefa od wiatraków wynosi 
500 metrów. 
 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 
w tej chwili 700 metrów.  

  
Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 4 głosami za.       
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Ad.I.10. Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kamień Krajeński 
w 2025 roku.  

 
 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Kierownik 
Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera. Poinformowała, że artykuł                    

11a ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt (Dz. U.                 
z 2023 r., poz. 1580), nakłada na rady gmin obowiązek określenia corocznie,                      
w drodze uchwały, programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz                   

zapobiegania bezdomności zwierząt.  
 Zgodnie z art. 11a ust. 7 ww. ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.                  

o ochronie zwierząt, projekt programu został przekazany do zaopiniowania 
po zasięgnięciu opinii Powiatowego Lekarza Weterynarii w Sępólnie                         
Krajeńskim, Nadleśnictwa Lutówko, opinii dzierżawców obwodów łowieckich, 

działających na obszarze gminy Kamień Krajeński, oraz Fundacji "ZWIERZ".  
 

 Radny Pan Jarosław Dobek zapytał o dokarmianie i o to czy dotyczy 
to psów przebywających w tymczasowym punkcie czy może są to karmy dla 
kotów bezdomnych.  

 
 Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że chodzi tylko            
o zwierzęta przebywające w punkcie.  

 
Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały                      

3 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się (J. Dobek).       
 
Ad.I.11. Określenie sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na              

terenie gminy Kamień Krajeński w roku 2025.  
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Kierownik 
Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera. Poinformowała, że ustawa z dnia 
20 lipca 2017 r. Prawo wodne w art. 37 ust.1 i 2 nakłada na radę gminy 

obowiązek podjęcia corocznie uchwały w sprawie określenia wykazu 
kąpielisk na terenie gminy oraz czasu trwania sezonu kąpielowego. Wniosek 
o ujęcie w wykazie kąpielisk składa corocznie organizator kąpieliska                     

w terminie do 31 grudnia roku poprzedzającego sezon kąpielowy. Urząd 
Miejski w Kamieniu Krajeńskim wystąpił z wnioskiem o umieszczenie                      

w wykazie jednego kąpieliska położonego w Kamieniu Krajeńskim nad 
jeziorem Mochel. Na podstawie złożonego wniosku ustalono czas trwania 
sezonu kąpielowego od dnia 20 czerwca do dnia 31 sierpnia 2025 r. Projekt 

uchwały został podany do publicznej wiadomości w dniu 17 stycznia 2025 r. 
na stronie BIP Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim oraz poprzez 
wywieszenie na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim. 

Został również zaopiniowany przez Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Sępólnie Krajeńskim (pismo z dnia 3 lutego 2025 r.), 

Państwowe Gospodarstwo Wody Polskie (pismo z dnia 30 stycznia 2025 r.) 
oraz Głównego Inspektora Ochrony Środowiska w Bydgoszczy (pismo z dnia 
27 stycznia 2025 r.). 
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Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj zapytał czy kąpielisko będzie 

również nad jeziorem Brzuchowo. Podkreślił, że wiele osób korzysta z kąpieli 
w tym miejscu.   

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że kąpielisko będzie 

tylko nad jeziorem Mochel.   

 
Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 4 głosami za.      
 
Ad.I.12. Rozpatrzenie petycji.   

 
Omówienia tematu dokonał Przewodniczący Komisji SWiP Pan Jakub 

Jasiński. Podkreślił, że Przewodnicząca Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim Pani Anna Hałasowska poinformowała Komisję Skarg, Wniosków 
i Petycji, iż w dniu 4 lutego 2025 r. do Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim wpłynęła petycja w sprawie pomników przyrody.  
Zgodnie z § 75 ust. 1 pkt 3 Statutu Gminy Kamień Krajeński 

przyjętego uchwałą Nr XLII/265/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim z dnia 16 października 2018 r. (Dz. Urz. Województwa Kujawsko 
– Pomorskiego z 2024 r. poz. 1976), analiza i opiniowanie skierowanych do 
Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim petycji należy do zadań Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji.  
W przedmiotowej sprawie odbyły się 2 posiedzenia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. Członkowie Komisji zapoznali się z treścią złożonych 
wyjaśnień w przedmiotowej sprawie. Ustalono, że w roku bieżącym zostanie 
przeprowadzona ocena wartości przyrodniczych dotychczasowych pomników 

oraz spełnienia wymogów określonych w rozporządzeniu Ministra 
Środowiska z dnia 4 grudnia 2017 r. w sprawie kryteriów uznawania tworów 

przyrody żywej i nieożywionej za pomniki przyrody. Zwrócono uwagę, że wiele 
drzew w wyniku silnych wiatrów zostało uszkodzonych. Brak oceny stanu 
faktycznego drzew przez specjalistę uniemożliwia w chwili obecnej 

procedowanie nowych uchwał w sprawie ustalenia pomników przyrody.                 
W sezonie wiosennym zostanie przeprowadzona wizja w terenie celem 
przeprowadzenia oceny, a następnie jej wyniki zostaną przedstawione Radzie 

Miejskiej, która to zgodnie z zapisami ustawy o ochronie przyrody, będzie 
mogła podjąć stosowną uchwałę.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji stwierdziła, że przedmiotowa 
petycja podlega uwzględnieniu z przyczyn opisanych powyżej. 
 

Wobec braku dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały jednogłośnie 4 głosami za.       
 

Ad.I.13. Rozpatrzenie wniosku.   
 

Omówienia tematu dokonał Przewodniczący Komisji SWiP Pan Jakub 
Jasiński. Podkreślił, że Przewodnicząca Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim Pani Anna Hałasowska poinformowała Komisję Skarg, Wniosków 

i Petycji, iż w dniu 24 lutego 2025 r. do Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim wpłynął wniosek mieszkańca Więcborka z dnia 23 lutego 2025 r. 

o podjęcie uchwały przez Radę Miejską w Kamieniu Krajeńskim w 80 
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rocznicę deportacji tysięcy mieszkańców Więcborka i obecnego województwa 

kujawsko – pomorskiego do sowieckich obozów koncentracyjnych w ZSRR od 
stycznia do marca 1945 r. na rozkaz władz PRL i ZSRR.   

Zgodnie z § 75 ust. 1 pkt 2 Statutu Gminy Kamień Krajeński 
przyjętego uchwałą Nr XLII/265/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim z dnia 16 października 2018 r. (Dz. Urz. Województwa Kujawsko 

– Pomorskiego z 2024 r. poz. 1976), analiza i opiniowanie skierowanych do 
Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim wniosków należy do zadań Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji. 

W przedmiotowej sprawie odbyły się 2 posiedzenia Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. Komisja po przeanalizowaniu przedmiotowej sprawy oraz 

przeprowadzonej dyskusji uznała, że żądanie zawarte we wniosku nie mieści 
się w zakresie zadań i kompetencji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim, 
o których mowa w art. 18 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2024 r. poz. 1465 ze zm.). Członkowie Komisji ustalili 
ponadto, że na mocy uchwały Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 

27 września 2013 roku w sprawie ustanowienia 17 września Dniem Sybiraka 
oddano hołd  wszystkim Polakom zesłanym na Syberię, inne tereny Rosji 
i Związku Sowieckiego. Nadmienić należy również, że mieszkańcy oraz 

władze Gminy Kamień Krajeński oddają hołd pomordowanym ofiarom reżimu 
hitlerowskiego i stalinowskiego podczas odbywających się uroczystości 
o charakterze państwowym, patriotycznym i gminnym. W ocenie Komisji 

żądanie podjęcia przez Radę Miejską w Kamieniu Krajeńskim uchwały                
w 80 rocznicę deportacji tysięcy mieszkańców Więcborka i obecnego 

województwa kujawsko – pomorskiego do sowieckich obozów 
koncentracyjnych w ZSRR od stycznia do marca 1945 r. na rozkaz władz 
PRL i ZSRR, nie znajduje uzasadnienia. 

Wobec powyższego Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
zarekomendowała uznanie przedmiotowego wniosku za bezzasadny. 

 
Radny Pan Jarosław Dobek podkreślił, że zgadza się, że podejmowanie 

takich okolicznościowych uchwał nie jest kompetencją Rady. Następnie 

wspomniał, że z Małej Cerkwicy również były wywożone osoby i w zasadzie 
nie było wiadomo dlaczego. Stwierdził, że niewiele mówi się na ten temat,                
a młodzi ludzie już w ogóle nic na ten temat nie wiedzą.    

 
Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 4 głosami za.       
 
Ad.I.14. Pozostałe projekty uchwał: Zmiana uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 

Piotr Gustyn. Poinformował, że w przedmiotowej uchwale nastąpiło 
zwiększenie środków pomocowych dla Powiatu Sępoleńskiego o kwotę 

15.000,00 zł, z przeznaczeniem na budowę chodników i inne prace drogowe 
w pasach drogowych dróg publicznych kategorii powiatowej należących do 
Powiatu Sępoleńskiego i przebiegających przez teren gminy Kamień 

Krajeński. Wartość środków na ten cel po zmianie wynosić będzie 65.000,00 
zł. W Powiecie Sępoleńskim stosuje się powszechnie akceptowaną przez 

społeczeństwo i praktykowaną przez wszystkie gminy Powiatu, zasadę 
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wspólnego finansowania powyższych zadań z budżetu samorządu gminnego         

i samorządu powiatowego. Efektem tych działań jest również poprawa 
bezpieczeństwa w ciągu dróg lokalnych na terenie gminy.  

W powyższej uchwale środki przeznaczone są na realizację wspólnie                
z Powiatem Sępoleńskim następujących zadań dotyczących budowy 
chodników i innych prac drogowych w pasach drogowych dróg publicznych 

kategorii powiatowej należących do Powiatu Sępoleńskiego i przebiegających 
przez teren gminy Kamień Krajeński:  
- "Remont chodnika w ciągu DP 1108C relacji Kamień Kraj.-Trzciany na odc. 

o dł. 0,276 km zlokalizowanym pom. km 0+220, a km 0+496 (ul. Dworcowa 
w m. Kamień Kraj.)" - pomoc finansowa w kwocie 35.000,00 zł.  

- "Budowa chodnika w ciągu DP 1104C relacji [St. Gronowo]-gr.woj. - 
Kamień Kraj. w m. Witkowo, gm. Kamień Kraj. - kontynuacja (zakup 
materiałów budowlanych)" - pomoc finansowa w kwocie 15.000,00 zł.  

- "Rozbudowa DP 1110C relacji [Chojnice]-gr.woj. - Pamiętowo na odc. o dł. 
2,200 km zlokalizowanym pom. km 0+000, a km 2+200 w m. Dąbrówka, gm. 

Kamień Kraj. - etap I: opracowanie dokumentacji projektowej" - pomoc 
finansowa w kwocie 15.000,00 zł.  

W związku z powyższym zachodzi potrzeba udzielenia z budżetu Gminy 

Kamień Krajeński pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu                            
z przeznaczeniem na realizację w/w zadań, w następstwie czego zostaną 
zawarte stosowne porozumienia pomiędzy Powiatem Sępoleńskim, a Gminą 

Kamień Krajeński. 
 

Radny Pan Jarosław Dobek podkreślił, że sceptycznie podchodzi do 
tego tematu. Uważa, że jest to wchodzenie sobie w kompetencje. Gmina jest 
w pewnym sensie postawiona pod ścianą i nie jest to w porządku. 

 
Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały                     

2 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się (J. Dobek, K. Warylak).       
 
Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 

 
Brak innych spraw organizacyjnych.  

 

Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      
 

W przedmiotowym punkcie wywiązała się dyskusja na temat zawartych 
umów z ZGKiM Sp. z o.o. w zakresie wywozu nieczystości płynnych.  
 

Radny Pan Kazimierz Warylak uważa, że obecnie zawierane umowy nie 
są do końca zgodne z prawem. Wywóz może mieć miejsce nawet raz na 
kwartał, ale co miesiąc trzeba płacić. Podkreślił, że osobiście posiada duże 

szambo więc wywóz odbywa się raz na kwartał. Radny zastanawiał się 
dlaczego płatność jest co miesiąc, a wywóz może być rzadziej.  

 
Radny Pan Jarosław Dobek podkreślił, że nie mogą być różne umowy. 

To nie jest zgodne z prawem.   

 
Radny Pan Kazimierz Warylak zwrócił również uwagę na to, że gdyby 

ZGKiM miał wywozić od każdego co miesiąc to nie byłby w stanie tego zrobić. 
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Trzeba zapytać czy są w stanie wywozić co miesiąc, a jeżeli nie to po co są 

podpisywane takie umowy.  
 

Radny Pan Jarosław Dobek stwierdził, że potocznie mówiąc jeżeli ktoś 
nie jest w stanie zrobić czegoś jednym koniem to kupuje dwa.  
 

Skarbnik Pan Piotr Gustyn odpowiedział, że gdyby wszyscy płacili to 
zakład byłoby stać kupić dodatkowy beczkowóz.   
 

Radny Pan Jarosław Dobek odniósł się również do kwestii 
kontrolowania twierdząc, że przynosi ono efekt i nie chodzi o nakładanie kar.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że po kontrolach bardzo 

dużo umów zostało podpisanych.  

 
 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

Kamień Krajeński, dnia 19 marca 2025 r.   
 
  

 
Przewodniczący Komisji                                                                   

/-/ Rafał Kuszaj 


